
OrszággyüÉés Hivatala
országgyű lési képvisel

Pományszám :

	

6"Á fl `

Érkezett : 2015 S1EP1 0 9.

	

Írásbeli választ igényl ő kérdés

Kövér László ,
az Országgy űlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012. évi
XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszterhe z

„Nem kellene inkább visszalépni az ecuadori nagykövetség megnyitásától?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A külügyi szóvivő 2014 július 8-án jelentette be, hogy Magyarország bezárja észtország i
nagykövetségét és hamarosan új nagykövetséget nyit Ecuadorban . Sokan máig nem értik ,
hogy miért kellett a hagyományosan baráti Esztországban „ésszer űségi és gazdasági
indokokra hivatkozva” bezárni a missziónkat, miközben ugyanazzal a leveg ővétellel
bejelenteni a magyar nagykövetség megnyitásának szándékát a 10 600 kilométerre fekv ő
Ecuadorban .
Míg Magyarország az elmúlt id őszakban éves szinten mintegy 140 millió dollár értékben
exportált Esztországba, Ecuadorba csupán 9 millió dollár értékben . Új fejlemény viszont,
hogy az olajárak összeomlása miatt Ecuador az államcs őd szélére került, ezért az elmúlt
időszakban komoly költségvetési megszorításokat kellett végrehajtania és Kínával külön-
megállapodást kellett kötnie a pénzügyi ment őakcióról .
Az olajtermelés biztosítja Ecuador számára a költségvetési bevételek 30%-át, míg a z
exportbevételek több, mint felét . Az olajárak zuhanása Ecuador mellett bajba sodorta a
régióban Venezuela, Mexikó és Kolumbia gazdaságát is .
Ezek fényében kérem, hogy a következő kérdésekre válaszoljon :

1.

	

Mennyibe fog kerülni a magyar adófizetőknek a nagykövetség megnyitása a csőd
szélén álló és világ végén fekvő Ecuadorban?
2.

	

Miniszter Úr szerint mennyire biztosítja az ecuadori jogrendszer az ott bejegyzett
cégek tulajdonosi szerkezetének átláthatóságát ?

	

2 .

	

A kétoldalú kereskedelem már eddig is elhanyagolható szinten volt, most viszon t
Ecuador pénzügyi helyzete miatt további visszaesés várható . Nem gondolja-e azt a



Külgazdasági és Külügyminisztérium, hogy az utolsó pillanatban mégiscsak le kellene fújni a
várhatóan teljesen feleslegesen működő nagykövetség megnyitását?

Tételes válaszait el őre is köszönöm !

2015. szeptember 9 .

Dr. Schmuck Erzsébet
országgyű lési képviselő (LMP)
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